
 
 

Nuuk, 7. december 2017 

 

 

 

I henhold til § 37 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsender jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

 

1. Forventer Naalakkersuisut at være en del et fælles radiokommunikations-

beredskab? 

 

2. Hvornår forventer Naalakkersuisut at have afklaret deres andel i et eventu-

elt fælles radiokommunikationssystem? 

 

3. Hvis Naalakkersuisut skal være del af et fælles radiokommunikationsbered-

skab, hvad forventer man så det koster? 

 

4. Er der nogle særlige overvejelser eller hensyn at tage hvis det skal være et 

fælles radiokommunikationssystem? 

(Medlem af Inatsisartut Aaja Chemnitz Larsen, Inuit Ataqatigiit) 

 

 

Begrundelse: 

Politiet i Grønland skal have udskiftet deres radiokommunikationsudstyr, da det nuværende er 

forældet. Ideelt set vil det være godt med et fælles radiokommunikationsudstyr, så både grøn-

landske og danske myndigheder i Grønland har adgang til samme system og kan agere mere 

effektivt under for eksempel search and rescue operationer, herunder ved større katastrofer. 

 

Af hensyn til sikkerheden for politifolk er behovet for et nyt radiokommunikationsudstyr stort 

og presserende. Derfor er det afgørende at der inden læge kommer en udmelding fra Naalak-

kersuisut om grønlandske myndigheder vil være med i et fælles radiokommunikations bered-

skab eller om det skal etableres hos Politiet i Grønland. 

 

Sikkerhed for Politiet i Grønland handler også om tryghed for borgerne og etablering af radio-

kommunikationsudstyr er med til at skabe et mere effektiv politi, hvilket er i samfundets inte-

resse. 

 

Jeg ønsker, at mine spørgsmål bliver besvaret inden for 10 arbejdsdage. 

 


